

CHAPTER FIVE

INDUSTRIAL STATISTICS

This chapter includes data on industrial production, number of employees, wages and salaries, gross product in the industrial sector and other certain indicators of invested capitals distributed in accordance with the directory of the economic classification (DEC):

- 1- Extractive Industries.
- 2- Manufacturing Industries.
- 3- Electricity and water.

'Production indicators, namely for main industries, are presented by ownership of production means to the Public sector and the Private sector.

This chapter also includes data on electricity, drinking water and number of subscribers at the General Establishments of Water in governorates, because the new classification of economic activities issued by the UN attached distribution of electricity and water in this sector.

This required data for estimating the indicators, which is included in this chapter, was obtained from the following sources:

Extractive Industries:

- 1- Syrian Petroleum Company.
- 2- General Company of phosphates and Mines.
- 3- General Establishment of Geology and Mineral Resources.
- 4- Syrian Gas Company.

الفصل الخامس

الإحصاءات الصناعية

يتضمن هذا الفصل بيانات عن الإنتاج الصناعي، وعدد العاملين، وكتلة الرواتب والأجور، ومجمل الناتج في القطاع الصناعي، وبعض المؤشرات الأخرى لرؤوس الأموال المستثمرة موزعة حسب دليل التصنيف الاقتصادي إلى:

- 1- الصناعات الاستخراجية.
- 2- الصناعات التحويلية.
- 3- صناعة الماء والكهرباء.

كما ورد في عرض مؤشرات الإنتاج وخاصة للصناعات الرئيسية التوزيع حسب ملكية وسائل الإنتاج إلى قطاع عام وقطاع خاص.

كما يتضمن هذا الفصل إضافة لذلك بيانات عن استهلاك مياه الشرب والكهرباء وعدد المشتركين في المؤسسات العامة للمياه في المحافظات نظراً لأن التصنيف الجديد للنشاط الاقتصادي الصادر عن الأمم المتحدة يلحق توزيع المياه والكهرباء في هذا القطاع.

وقد تم الحصول على هذه البيانات لتقدير المؤشرات المنشورة في هذا الفصل من المصادر التالية:

الصناعات الإستخراجية:

- 1- الشركة السورية للنفط.
- 2- الشركة العامة للفوسفات والمناجم.
- 3- المؤسسة العامة للجيولوجيا والثروة المعدنية.
- 4- الشركة السورية للغاز.